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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 2  Rusta upp lekplatsen mellan Sunnemobacken och Värmlandsvägen i Farsta 

Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda ett medborgarförslag från Peggy 

Fredlund om att rusta upp lekplatsen mellan Sunnemobacken och Värmlandsvägen i Farsta. 

 

Ärendet 

Peggy Fredlund har lämnat in ett medborgarförslag om att rusta upp lekplatsen mellan 

Sunnemobacken och Värmlandsvägen i Farsta. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 

återkomma till nämnden med ett förslag till svar vid ett kommande sammanträde. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-02-07. 

Dnr FAR 2020/56 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3  Rusta upp fotbollsplanen mellan Dalbobranten och Sköndalsvägen i Sköndal 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner delvis förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslaget från Anneli Crona om upprustning av fotbollsplanen mellan 

Dalbobranten och Sköndalsvägen i Sköndal. 

2. Nämnden anför därutöver följande. 

 

Vid stadsdelsnämnden den 24 oktober 2019 fick förvaltningen i uppdrag att utreda ett 

medborgarförslag att rusta upp bollplanen mellan Dalbobranten 15 och Sköndalsvägen 106-

108. 

  

Bollplanen mellan husen behöver omsorg och medborgarförslaget prioriterade ett bollplank. 

Utöver detta behövs belysning, nät till målen, ogräsrensning, bättre skötsel och underhåll. 

  

Bollplank är den mest efterfrågade åtgärden, men enligt förvaltningen är ett plank inte 

lämpligt att uppföra. Förvaltningens erfarenhet är att bollplank uppfattas som störande av de 

boende i närbelägna flerbostadshus. Om man bereder plats för barn som uppmuntrar till 

utomhusvistelse, bollspel, rörelse och lek bör ett bollplank finnas med. Vi anser att det är 

barnens tur nu i Sköndal! Under senare tid har ett flertal platser för fri och organiserad lek 

försvunnit i stadsdelen. 

  

Vi värderar förvaltningens erfarenheter högt, men att utesluta ett bollplank utifrån kriteriet 

att boende brukar bli störda av barnens eventuella bollande mot planket, känns inte som ett 

tillräckligt starkt argument. Det är ju trots allt flera boenden i området som skickat in 

medborgarförslaget.  

  

De skateramper som etablerats i Flygplansparken är i jämförelse med ett bollplank mer 

ljudliga. Dessa ramper ligger också i ganska nära anslutning till bostäder och vid den 

etableringen var inte detta ett hinder vad vi känner till.  

  

Vi föreslår därför att förvaltningen undersöker om ett bollplank skulle uppfattas som ett 

störande inslag bland de boende på Dalbobranten 15 och Sköndalsvägen 106-108. Om så 

inte är fallet föreslår vi att även ett bollplank etableras på bollplanen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Anneli Crona att bollplanen i parkområdet mellan 

Sköndalsvägen 106–108 och Dalbobranten 15 i Sköndal ska rustas upp. Åtgärder som önskas 

är ett bollplank, belysning, nät till målen, ogräsrensning, bättre skötsel och underhåll. 

 

Förvaltningen instämmer i att bollplanen är i behov av förbättringsåtgärder. Nät till målen, 

städning av planen och viss slyröjning föreslås utföras under 2020. Förvaltningen föreslår att 

bollplanen och vissa grönytor i området på sikt utvecklas än mer för att locka till aktiviteter 

för både barn och vuxna. 
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Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-02-04. 

Dnr FAR 2019/460 

 

Förslag till beslut 

Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se BESLUT ovan. I detta 

instämde Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid Arrhenius (MP) och Malena 

Liedholm Ndounou (C). Sofia Modigh (KD) instämde med ett ersättaryttrande. 

  

Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

  
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet och 

Centerpartiet. 

  
Reservation  

Leif Söderström (SD) 

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

Sverigedemokraterna är mycket positiva till att idrott och fritidsaktiviteter uppmuntras och 

brett tillgängliggörs för Stockholms barn och ungdomar. Förvaltningen har i detta ärende 

utarbetat ett väl avvägt förslag och delvis tillmötesgått medborgarförslaget. Nya fotbollsmål 

med nät installeras, ytan rensas upp och kostnaden ryms inom befintlig budget.  

  

Ett bollplank 30-50m från flera närliggande höghus, några med balkonger direkt riktade mot 

bollplanen medför uppenbar risk för ljudstörning. Även belysning kan vara problematisk 

p.g.a ljusspridning in i lägenheterna, till detta kommer även energiaspekten. Man kan inte 

heller bortse från att det inom 150m finns  en multiplan samt inom 800m en fullstor 

fotbollsanläggning.  

  

Det konkurrerande Rödröda förslaget ger inga ledtrådar om kostnaderna för varken drift eller 

önskade installationer vilket medför osäkerhet om förslaget är genomförbart inom rådande 

ekonomiska ramar. 

  
Ersättaryttrande 

Sofia Modigh (KD) 

  

Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 

förslag från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet och 

Centerpartiet. 
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§ 4  Gallra och avverka skog nära tunnelbanestation Svedmyra för att skapa 

trygghet 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag från Joakim Hallin om att gallra och avverka skog nära tunnelbanestation 

Svedmyra för att skapa trygghet. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Joakim Hallin att stora delar av skogen i närheten av 

Svedmyra tunnelbanestation ska gallras och avverkas för att istället skapa en park. Han 

menar att detta behövs för att hindra kriminalitet och otrygghet. Andra åtgärder som föreslås 

för att öka tryggheten i området är mer belysning och att utreda uppsättning av 

övervakningskameror. 

 

Polisens statistik för Svedmyra visar att fall av misshandel är på en låg nivå men att det från 

och med september 2018 fram till september 2019 varit flera personrån. En större gallring i 

skogsområdet har nyligen utförts på grund av angrepp av granbarkborre. Förvaltningen 

kommer att genomföra ett trygghetsmöte eller en trygghetsvandring i området under året i 

syfte att identifiera behov av trygghetsskapande åtgärder. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-02-06. 

Dnr FAR 2019/418 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5  Mindre buskage vid gångvägen mellan Sandåkraskolan och början på 

Bagarfruvägen/Sköndalsvägen 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden bifaller medborgarförslag från Frida Skog, Camilla Göthe, Emma 

Meyerhöffer, Eva-Li Brydolf, Eva Rönström och Kristina Ramberg Gustafsson om mindre 

buskage vid gångvägen mellan Sandåkraskolan och början på Bagarfruvägen/Sköndalsvägen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Frida Skog med flera att belysningen förbättras och mängden 

buskage minskas vid gångvägen mellan Sandåkraskolan och början på Bagarfruvägen/ 

Sköndalsvägen. 

 

Förvaltningen håller med förslagsställarna om behovet av att se över stadsmiljön i de delar 

av Sköndal som förslagsställarna nämner, där beskärning av buskage är en av en rad åtgärder 

som kan genomföras för att öka tryggheten i området. 

 

Under 2019 har ett antal åtgärder genomförts och för det innevarande året har förvaltningen 

planerat in en trygghetsvandring i februari månad. Förvaltningen planerar att genomföra 

åtgärder enligt förslagsställarnas önskan efter inventeringen som sker i samband med 

trygghetsvandringen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-01-10. 

Dnr FAR 2019/609 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6  Lägesrapport när det gäller ledsagning i Farsta stadsdelsområde 

Svar på skrivelse från V och S 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Vänsterpartiet och Socialdemokraterna om en lägesrapport när det gäller ledsagning i Farsta 

stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

Synskadades riksförbund (SRF) anser i ett skriftligt uttalande som skickats till samtliga 

stadsdelsnämnder i november 2019 att förvaltningar och nämnder inte följer de nya riktlinjer 

för ledsagning som kommunfullmäktige fattat beslut om. Med anledning av uttalandet har 

Vänsterpartiet och Socialdemokraterna bett förvaltningen lämna en lägesrapport om 

situationen i Farsta. 

 

Förvaltningen har implementerat riktlinjerna som bland annat ger de personer som beviljas 

ledsagning en större flexibilitet vid användning av ledsagningstimmarna och möjlighet att få 

omkostnadsersättning vid dyrare aktiviteter. Förvaltningen har kunnat se en viss ökning av 

antalet beviljade ledsagningstimmar medan antalet avslag varken ökat eller minskat. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-02-03. 

Dnr FAR 2019/602 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Trygghetsinvestering för utökad belysning i parklekarna Semlan och 

Starrmyran 

Genomförandeärende  

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra trygghetsinvestering för utökad 

belysning i parklekarna Semlan och Starrmyran enligt förvaltningens förslag. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har beviljat Farsta stadsdelsnämnd trygghetsmedel om 3 miljoner kronor 

för en trygghetsinvestering i form av utökad belysning i parklekarna Starrmyran och Semlan. 

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra 

investeringen enligt förvaltningens förslag. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-01-28. 

Dnr FAR 2020/47 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8  Flytt och ombyggnad av lokal för dagverksamhet för äldre vid Edö vård- 

och omsorgsboende 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att hos Micasa Fastigheter i Stockholm AB beställa 

projektering och framtagande av kostnadsförslag, hyresoffert och tidplan för ombyggnad av 

lokaler i A-huset på Edö vård- och omsorgsboende till dagverksamhet för äldre. 

 

Ärendet 

Verksamhetslokalerna vid Edö vård- och omsorgsboende har byggts om av Micasa, som 

förvaltar fastigheten. Nämnden har sagt upp lokalerna i A-huset och B-huset. Lokalerna är 

nu tomställda förutom kvarvarande dagverksamhet för äldre i A- och B-husens nedre plan. 

 

Micasa planerar att bygga om B-huset och lokalerna måste därför helt tomställas. 

Dagverksamheten har erbjudits nya lokaler i A-huset som dock behöver byggas om och 

verksamhetsanpassas. Förvaltningen föreslås få i uppdrag av stadsdelsnämnden att hos 

Micasa Fastigheter i Stockholm AB beställa projektering, framtagande av kostnadsförslag, 

hyresoffert och tidplan för ombyggnad av lokalerna till dagverksamhet för äldre. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-02-04. 

Dnr FAR 2020/53 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9  Uppföljning av den kommunala dagverksamheten på Edö 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av uppföljningen av den 

kommunala dagverksamheten på Edö. 

 

Ärendet 

All äldreomsorg som gäller vård- och omsorgsboende, hemtjänst, ledsagning, avlösning och 

dagverksamhet följs upp vartannat år. Om brister noteras sker en uppföljning redan 

påföljande år. 

 

I detta tjänsteutlåtande redovisar förvaltningen sin uppföljning av Edö dagverksamhet som är 

belägen på Edö vård- och omsorgsboende. Verksamheten är biståndsbedömd och riktar sig 

till personer över 65 år som bor i eget boende och har en demenssjukdom. 

 

Dagverksamheten bedöms vara väl fungerande och har en personalgrupp med 

spetskompetens inom demensvård. Utifrån de underlag som har legat till grund för 

uppföljningen är bedömningen att verksamheten till övervägande del uppfyller de krav som 

ställs för att ha förutsättningar att ge en säker vård och omsorg av god kvalitet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-01-09. 

Dnr FAR 2019/656 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10  Dataskyddsombud enligt brottsdatalagen 

 

BESLUT 

Farsta stadsdelsnämnd utser förvaltningens kvalitetsstrateg Medea Sandbladh till nämndens 

dataskyddsombud enligt brottsdatalagen. 

 

Ärendet 

Brottsdatalagen är tillämplig när nämnden behandlar personuppgifter för att verkställa vissa 

straffrättsliga påföljder inom socialtjänsten. Enligt brottsdatalagen ska nämnden utse ett eller 

flera dataskyddsombud vars främsta uppgift ska vara att kontrollera att nämnden behandlar 

personuppgifter på ett lagligt och korrekt sätt. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden utser förvaltningens kvalitetsstrateg Medea Sandbladh 

till dataskyddsombud enligt brottsdatalagen. Medea Sandbladh är sedan tidigare nämndens 

utsedda dataskyddsombud enligt dataskyddsförordningen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-02-12. 

Dnr FAR 2020/75 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11  Ny ledamot i stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden utser Marie Korsén, Huvudvärksföreningen Stockholm, som ny ledamot i 

stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor för återstoden av perioden 2019-2022. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor har för närvarande tre vakanta platser. 

Huvudvärksföreningen Stockholm har nu, genom samarbetsorganet Funktionsrätt 

Stockholms stad nominerat Marie Korsén som ny ledamot i rådet. (Funktionsrätt samordnar 

nomineringarna till de råd för funktionshinderfrågor som är knutna till stadens nämnder och 

styrelser.) 

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden utser Marie Korsén som ny ledamot i rådet för 

återstoden av perioden 2019-2022. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-02-06. 

Dnr FAR 2020/57 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN  

 

§ 12  En begriplig och trygg sjukförsäkring med plats för rehabilitering (SOU 

2020:6) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till en begriplig och trygg sjukförsäkring med plats för rehabilitering (SOU 2020:6). 

 

Ärendet 

Regeringens särskilda utredare har i januari 2020 redovisat sitt andra delbetänkande i arbetet 

för att säkerställa en trygg och hållbar sjukförsäkring. Utredaren föreslår en rad olika 

förändringar som föreslås träda i kraft den 1 juli 2021, bland annat att Försäkringskassans 

bedömning av arbetsförmåga efter dag 180 ska göras mot angivet normalt förekommande 

arbete. 

 

Farsta stadsdelsnämnd instämmer till största del i utredarens slutsatser, men vill även se en 

analys av hur de föreslagna förändringarna påverkar antalet personer som saknar 

sjukpenninggrundande inkomst (SGI). Ur ett arbetsgivarperspektiv finns även farhågan om 

ökade personalkostnader. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-02-17. 

Dnr FAR 2020/59 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13  Ansökan om serveringstillstånd för Bageriet BAK i Hökarängen 

Svar på remiss från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

ansökan om serveringstillstånd för Bageriet BAK i Hökarängen. 

 

Ärendet 

Bageriet BAK i Hökarängen har ansökt om stadigvarande serveringstillstånd. Ansökan gäller 

fullständiga rättigheter med en serveringstid i restaurang alla veckodagar klockan 11.00 – 

00.00 och i uteservering alla veckodagar klockan 11.00 – 22.00. 

 

Förvaltningen föreslår att serveringstillståndet beviljas från tidigast klockan 17.00 på 

vardagar med tanke på närliggande förskola och skola. I övrigt har förvaltningen inga 

invändningar mot ansökan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-02-07. 

Dnr FAR 2020/55 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 14  Helhetssyn och samordning av stödet till personer 18-30 år som är 

aktuella inom socialpsykiatrin 

Rapport från socialnämndens funktionshinderinspektörer 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna funktionshinderinspektörernas rapport och 

förvaltningens handlingsplan. 

 

Ärendet 

Socialnämndens funktionshinderinspektörer har under 2019 granskat stödet för enskilda i 

åldern 18 till 30 år som är aktuella för insatser inom verksamhetsområdet socialpsykiatri. 

Granskningen omfattade Spånga-Tensta, Norrmalms och Farsta stadsdelsförvaltningar samt 

enheten för hemlösa vid socialförvaltningen. Totalt har 83 personakter granskats, 41 kvinnor 

och 42 män. Det är en jämn könsfördelning, 49 procent kvinnor och 51 procent män. 

 

I Farsta saknar många personer en aktuell DUR-utredning (Dokumentation, Utvärdering, 

Resultat), ett utredningsmaterial som används inom funktionshinderområdet för vuxna och 

barn samt inom socialpsykiatrin i Stockholms stad. 

 

Granskningen visar på brister i serviceskyldigheten för personer som är i kontakt med 

socialpsykiatrin. Att fråga om våld och våldsutsatthet är ett utvecklingsområde för alla 

granskade enheter liksom att beakta barnrättsperspektivet i de ärenden där den enskilde är 

förälder till minderåriga barn. Granskningen uppmärksammar även att i flera ärenden saknas 

en långsiktig planering för beviljade insatser. 

 

Förvaltningens vuxenenhet har efter granskningen arbetat fram en handlingsplan med 

åtgärder, som nu anmäls till nämnden. Vissa åtgärder är redan genomförda och övriga 

planeras eller är under arbete. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2020-01-29. 

Dnr FAR 2020/24 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15  Protokoll från pensionärsrådet den 24 februari 2020 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet från pensionärsrådets sammanträde den 24 februari 

2020 till handlingarna. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till handlingarna. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 16  Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 24 februari 2020 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet från funktionshinderrådets sammanträde den 24 

februari 2020 till handlingarna. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till handlingarna. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 17  Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 

anmälningsärenden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger sammanställningen till handlingarna. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2020-02-18. 

Dnr FAR 2019/648 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören enligt nämndens delegering. Inom parentes 

anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 

nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 

 

1. 2020-01-09: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid 

arbetsmarknadsförvaltningen att genomföra ramavtalsupphandlingen Feriejobb med 

inriktning entreprenörskap. Dnr FAR 2020/030. (Även enligt 8:13) 

2. 2020-01-09: Fullmakt till chef för utrednings- och utvecklingsstaben vid 

arbetsmarknadsförvaltningen att företräda stadsdelsförvaltningen i MBL-förhandling 

i ramavtalsupphandlingen Feriejobb med inriktning entreprenörskap. Dnr FAR 

2020/030. (Även enligt 8:13) 

3. 2020-01-09: Förlängning av avtal med Stockholms Sjuksköterskejour AB om 

sjuksköterskejour. Dnr FAR 2020/010. (Enligt nämndens beslut om grundavtal, dnr 

2.2.2-281/2017.) 

4. 2020-01-15: Rättegångsfullmakt för Andrea Grönberg, biträdande enhetschef vid 

vuxenenheten. Dnr FAR 2020/018. (Enligt nämndbeslut 2015-11-17, dnr 1.1-

730/2015) 

5. 2020-01-17: Förlängning av avtal med Stiftelsen på rätt väg om trygghetsskapande 

och brottsförebyggande arbete i Farsta för perioden 2020-06-01 – 2021-05-31. Dnr 

FAR 2020/016. (8:13) 

6. 2020-01-27: Köp från 4C Strategies av revidering av krisplan inklusive 

skrivbordsövning. Dnr FAR 2020/061. (8:12 

7. 2020-01-30: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid socialförvaltningen att 

genomföra ramavtalsupphandling av enstaka platser för vuxna inom HVB för 

socialpsykiatri. Dnr FAR 2020/062. (Även enligt 8:13) 

8. 2020-02-05: Svar på kontorsremiss från miljöförvaltningen av handlingsplan för 

biologisk mångfald 

9. 2020-02-06: Genomförandebeslut om trygghetsåtgärd i form av belysning vid 

Fagersjöskogens elljusspår. Dnr FAR 2020/058. (Enligt inriktningsbeslut i 

verksamhetsplan 2020.) 

 

Dessutom anmäldes beslut 2020-01-20 om patientsäkerhetsberättelse 2019 för äldreomsorg 

och socialpsykiatri, fattat enligt delegering av ansvariga avdelningscheferna Jonas 

Wilhelmsson och Therése Grahn. (Berättelsen anmäldes till nämnden som bilaga till 
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verksamhetsberättelse med bokslut 2019 vid sammanträdet den 30 januari 2020.) Dnr FAR 

2020/023. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga sammanställningen till 

handlingarna. 
  

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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ÖVRIGT 

 

§ 18  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Stadsdelsdirektören informerade om förvaltningens och stadens beredskap när det gäller 

coronaviruset. Karin Lekberg (S) ställde frågor om information och kommunikation, om vad 

nämnden behöver tänka på. 

 

Förvaltningschefen informerade också om ett möte som Farstas fältassistenter har bjudit in 

ungdomars vårdnadshavare till, där även polis, skola och socialtjänst deltog för att informera 

om läget i stadsdelsområdet och om vilket stöd vårdnadshavare kan få. Direktören lämnade 

vidare information om ett arbete som stadsdelsförvaltningen startar tillsammans med polis 

och skola som syftar till att fler ska våga anmäla brott och även medverka i polisutredning. 

 

Förvaltningschefen berättade avslutningsvis att den av nämnden beslutade avvecklingen av 

äldreboendet Veckobo nu är klar och att allt har gått bra. 

  

Inför dagens sammanträde hade Socialdemokraterna och Vänsterpartiet anmält följande 

frågor: 

  

1. Gällande ansökan om serveringstillstånd för Bageriet BAK i Hökarängen 

Mot bakgrund av tjänsteutlåtandet i detta ärende så undrar vi om stadens riktlinjer för 

serveringstillstånd reviderats så att alla ansökningar om dessa tillstånd fortsättningsvis 

ska beredas utifrån hur den då aktuella serveringen är lokaliserad i förhållande till 

näraliggande parklekar, förskolor och skolor? 

  

Avdelningschef Therése Grahn svarade att stadens riktlinjer för serveringstillstånd inte har 

reviderats, men att stadsdelsnämnderna enligt riktlinjerna ska titta på det som är av lokalt 

intresse, det som i regel brukar benämnas den sociala bedömningen. I denna ska olika 

faktorer i etablissemangets omedelbara närhet vägas in. Förvaltningens sociala bedömning 

har nu, utifrån att Barnkonventionen blev svensk lag den 1 januari i år, även inkluderat 

etablissemangets närhet till en förskola och en skola.  

  

2. Två frågor angående arbetskläder inom hemtjänsten 

Anställda inom vår kommunala hemtjänst har hört av sig och undrat när samtliga 

anställda får arbetskläder.  Då det sedan den 19 november 2018 gäller nya 

arbetsmiljöregler för arbetskläder, enligt arbetsmiljöverkets föreskrifter, AFS 2018:4, så 

ska Stockholm kommun som arbetsgivare i korthet bekosta arbetskläder samt säkerställa 

att kläderna kan tvättas i anslutning till arbetet.  

  

Vi undrar därför när samtliga anställda inom våra två hemtjänstdistrikt får sina 

arbetskläder? Samt om det finns tvättmaskiner i våra distrikts personallokaler eller 

någon annan lösning för tvätt av arbetskläder? 
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Avdelningschef Jonas Wilhelmsson svarade att båda hemtjänstenheterna har goda 

tvättmöjligheter på respektive arbetsplats. All ordinarie personal har arbetskläder men till 

vikarier behöver det komplettas. Kompletterande beställning är gjord. 

  

3. Två frågor angående tekniska problem och de boendes trygghet vid EDÖ Vård- 

och Omsorgsboende i hus A 

Några av våra fritidspolitiker är medlemmar i PRO och har via anhöriga till boende på 

EDÖ fått höra att exempelvis trygghetslarm inte fungerar som det ska. Att några boende 

lyckats nöd-öppna dörrar som egentligen är till för utrymning i händelse av brand. 

Vidare att ventilationen inte fungerar som den bör samt andra tekniska brister. 

  

Sammantaget förefaller det som att det finns olika brister när det gäller de tekniska 

systemens funktioner samt felaktiga installationer, vilket påverkar trygghet och säkerhet 

för de boende samt arbetsmiljön för stadsdelens medarbetare. Vi önskar därför få en 

redovisning av om det finns olika byggtekniska brister? 

  

Då det är tre parter involverade i projektet, stadsdelen som beställare, Micasa som 

upprättat anbudsunderlag och projekthandlingar samt byggföretaget som utfört alla 

installationer, så vill vi även veta vilka som i slutändan ska säkerställa att byggtekniska 

brister åtgärdas samt ta kostnaden för det hela? 

  

Avdelningschef Jonas Wilhelmsson svarade att fiber är framdragen till alla lägenheter. Dock 

hade det inte beställts installation från Telia vilket gjorde att det inte fanns någon åtkomst till 

fiber i lägenheterna. Detta är åtgärdat och hyresgästerna får hyresreduktion under tre 

månader. Bristande elförsörjning i det nya huset orsakade flera strömavbrott. Detta är 

tillfälligt åtgärdat genom omkoppling. I dagsläget pågår arbete med en permanent lösning, 

som beräknas vara klar till april. Nödöppning har aktiverats och enheten har inte kunnat 

återställa detta. Enheten har nu fått nycklar som möjliggör återställning av nödöppning. 

Ventilationen har troligen i samband med strömavbrott kopplats ifrån och sedan inte 

automatiskt startats igen. Detta är nu åtgärdat. 

  

För dessa brister och åtgärder ansvarar det kommunala fastighetsförvaltarbolaget Micasa, 

som också står för kostnaderna. En internrevision har genomförts av Micasa för att gå 

igenom brister. Ett uppföljningsmöte med Micasa och stadsdelsförvaltningen är planerat till 

den 23 mars. 

  

Trygghetslarmet är installerat strax före inflyttning och initialt var det problem med 

uppkoppling till larmserver. Tunstall är larmleverantör. Problemen med uppkoppling är 

åtgärdade. 

  

  

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 


